2015-16 BSP#7 Group Time Discussion
To understand such things [in the Bible] there is always required the ‘coming’ of the same Holy Spirit [the true author of the Bible]; that is to say, His light and his grace; and these are to be sought by humble prayer…(Leo XIII, Providentissimus Deus)
(A) 祈禱：天主聖神！請燃點我心！(請組長跟隨下列步驟，用大概十分鐘帶领組員祈禱。) Prayer: Holy Spirit! Set my heart on fire! (Group leader will take about 10 minutes to lead your group to pray, following the instructions below.)
1. 大家靜默下來，禱告開始。十字聖號後一起唸：「天主聖神！請燃點我們的心！」
Prayer begins, do the sign of the cross and say, “Holy Spirit! Set our hearts on fire!”

2. 請用兩分鐘細看第三首「上主僕人」的詩歌(依50:4-11) 。
Take 2 minutes to read the third Servant Song (Is. 50:4-11).
3. 在四旬期中，讓我們用幾分鐘默想這詩歌(只是個人默想，不討論) 。它如何預告著基督逾越苦難奧蹟？詩歌給我們甚麽重要訊息？
In this Lenten season, let’s take a few minutes to reflect on this Servant Song (personal reflection, no discussion please), how it foretells Jesus’ Pascal mystery, and what its key messages are for us.
4. 在領航員通知大家完結祈禱時，請組長帶领組員一起頌唸聖三光榮頌完結禱告。
When the Navigator says time is up, group leader leads everyone to say Glory Be to end the prayer. 

(B) 重温和討論(十五分鐘)。Discussion and Review  (15 minutes)
1. 看依45:1-3，撒上2:10，詠132:17。誰是天主的「受傅者」(希伯來文是「默西亞」)？你對這舊約名詞有何瞭解？為甚麼耶穌被稱為受傅者或默西亞？
Read 45:1-3, 1 Samuel 2:10, Psalms 132:17. Who is the Lord’s “anointed” (“messiah” in Hebrew)? How do you understand this special OT term? Why is Jesus called the Anointed One or “Messiah”?
2. 請指出依49中所採用的家庭式用詞和比喻(父母親、子女、新娘等)。先知為甚麼採用這手法來說話？Identify the family metaphors in Isaiah 49 (mother, father, child, bride etc.) Why did the prophet use these metaphors?


